
מה שותים? היום סבא הכי מתחבר לתלפיות של יקב לה פורה בלאנש, כאיש 

של מרלו בורדולזי הדוק. יין קליל פירותי עם מעט טאנין בשביל המעטפת. ככה 

פשוט, ככה טעים.

מלכיאל הדרי
יינן ומנכ"ל יקב גתו

האושפיזין שלי: "אין שמחה אלא בבשר וביין". חג סוכות מתקרב אלינו, וממש 

בקרוב נשב בסוכות משפחות וחברים, ובכל ערב מימי החג נלווה באושפיזין,7 

כנגד שבעת ימי החג. וכשנשאלתי מי ארצה שיהיה האושפיזין בסוכתי מעולם 

היין, כנראה שלא הייתי מפספס את ההזדמנות לארח את נח, האדם הראשון 

שנטע כרם והפיק יין.

מה שותים? כמובן שאת המפגש הקוסמי הזה, ילווה בקבוק או שניים )בכל זאת 

אין הרבה( של "גתו דודאים 20", בלנד ייחודי וראשון מסוגו, כזה היוצר דרך ולא 

פוסע בזו הקיימת. בברכת חג שמח...

אלעד כ"ץ
מנכ"ל יקב עגור

האושפיזין שלי: הייתי רוצה שהברון אברהם בנימין 

החדש  היישוב  אבי  רוטשילד  דה  ג'יימס  אדמונד 

למה  בסוכה.  אצלי  אושפיזין  יהיה  ישראל,  בארץ 

הוא? כי הוא והיועצים שלו מדרום צרפת הניחו את 

בארץ  החדשה  היין  תעשיית  של  לקיום  התשתית 

ישראל לפני כ־150 שנים, כשהביאו איתם שתילים 

של גפנים מדרום צרפת למושבות הטריות בארץ. 

של  תיכוני  הים  האופי  את  להבין  היטיבו  אז  וכבר 

ישראל כמדינת יין.

של  מגנום  בקבוק  איתו  פותח  הייתי  שותים?  מה 

החלקות  של  ממסך   –  2021 מיוחדת"  "שמירה 

כ־20  המיושנות  עגור,  יקב  של  ביותר  המובחרות 

חודשים בחביות עץ אלון צרפתי משובח. הממסך 

גם  אך  ומרלו,  סוביניון  קברנה  כמו  מזנים  מורכב 

אולי  הוא  ומורכב.  עשיר  והוא  סירה,  ופטיט  סירה 

בשורה  שעומד  ישראלי  יין  שלו:  החזון  התגשמות 

אחת עם היינות הטובים בעולם, אך כזה שמבטא 

את האופי הייחודי של הטרואר הישראלי.

משה פלד
 מוזיקאי, יוצר

התחלתי  בו  מהיום  ומתמיד,  מאז  שלי:  האושפיזין 

לטעום יין, יש לי חלום לפגוש איש או שניים מתקופת 

עליו   – מקומי  יין  כוס  על  איתם  ולשבת  התלמוד, 

מספרת הגמרא – שהיה חזק עד כדי שלא היתה 

אפשרות לטעום ממנו ללא ערבוב עם מים. אז כן, 

לאושפיזין השנה, אשמח לארח יינן בן 2000 שנה... 

עכשווי  בקבוק  מול  האותנטי  יינו  את  להשוות  ואז 

וטוב.

את  היטב  שייצג  טוב  בקבוק  צריך  שותים?  מה 

פותח  הייתי  אז  בישראל,  העכשווית  היין  תעשיית 

עם 'המעגל הפנימי' 2021 של יקב גבעות, ושהטוב 

ביותר ינצח.

אילנית צמח
ליווי אסטרטגי ליקבים ותיירות במרחב 

הכפרי

האושפיזין שלי: את שמוליק תמיר שנפרד מאיתנו 

הלך  זו שמו  2012. בתקופה  השנה, הכרתי בשנת 

לפניו ככורם רציני ואיכותי בזכות הכרמים שגידל בגבעת ישעיהו שבמטה יהודה. 

החברים בענף תמיד אמרו ש"הכרמים שלו כמו חיילים במסדר". ב־2011 ייצר 

יחד עם בנו יאיר, שהיום ממשיך את דרכו, כמות קטנה של יין ביקב תמיר, לב 

הכרם. שמוליק היה בעל קול בריטון ונוכחות מרשימה ככורם, והיה מתייחס 

לכרמים שלו באדיבות כשהיה שומר על מרווח מחייה לכל גפן ומטפח בקפדנות 

ובמסירות כל אחת מהן כאילו הייתה בתו.

מקצוענות,  איך  הבנתי  לראשונה  ו"שומרה",  "חותם"  יינותיו  את  כשטעמתי 

אהבה, אמונה ורגש יכולים להיכנס אל תוך בקבוק. מי שהכיר את שמוליק ידע 

שהוא חי בצניעות, ויחד עם זאת היה מלא בנתינה. זכיתי לעבוד עימו ואף להביא 

את בשורת יינותיו של יקב תמיר אל מעבר לים. בשיחותינו הקפיד להדגיש כי 

איכות היין נקבעת בכרם, ואכן, את הדיוק והטעמים המופלאים הביא לביטוי 

בתוך בקבוק.

מה שותים? אני מרימה כוסית יין לכבודו מסדרת "חותם" בציר 2011, שהופק 

מענבי מרלו ופטי ורדו שגידל. לצערי נותר לי רק בקבוק אחד, שכנראה ייפתח 

השנה.

אני אוהב את מדורי החג, יש להם אווירה אחרת מעוד כתבת יין, תחושה חגיגית 

ומשמחת יותר. השנה תכננתי לחשוב על רעיון אחר למדור חג הסוכות, אבל 

כך שהמדורים האהובים  על  בחודשיים האחרונים  המיילים שקיבלתי  כמות 

עליכם הם של פסח וסוכות )גם שלי(, הובילו אותי לסיבוב נוסף של "אושפיז 

ביקשתי  רוצה לארח השנה בסוכה שלי,  הייתי  מי  ובמקום לחשוב את  יין", 

רוצים שיהיה האושפיזין בסוכה  היו  מי הם  יין לשתף אותנו  ואנשי  מחברים 

שלהם, וכמובן – איזה יין הם היו פותחים לכבודו, ולמה.

השנה, חוץ מייננים שאחראים על הייצור והיצירתיות ביין, החלטתי לבקש גם 

מי  אותנו  היין לשתף  חווית האירוח בתחום  היקבים שמובילים את  ממנהלי 

האורח האידיאלי שלהם בחג.

יעל גיא
מנהלת שיווק בינלאומי, יקב רמת הגולן ויקב הרי גליל

האושפיזין שלי: מזה 17 שנים אני מייצגת ברחבי העולם את יינות יקב רמת 

הגולן והרי גליל, מספרת את הסיפור של יינות ישראל בכל היבשות מול קהל 

מגוון ביותר. כמעט תמיד אני מתארחת "אצלם" ומשתפת אותם בהיסטוריה 

איכותי  מיוחד,  המאד  בהווה   – מזה  חשוב  פחות  ולא  ישראל,  של  היין  של 

ומרגש שלנו )כן כן, אל תהיו ציניים, יש לנו יינות מיוחדים ומצוינים(. הייתי רוצה 

לארח בסוכה שלי את השותפים הבינ"ל שלי, אלו שמייבאים את היינות שלנו 

ומשגררים אותם ללקוחות שלהם. השותפים שלי מצרפת, גרמניה, דנמרק, 

פולין, איטליה, ברזיל, יפן, סין, קניה, דובאי, מרוקו, ועוד ועוד. הרשימה ארוכה כי 

יש לי למעלה מ־35 יבואנים במדינות השונות. תרבויות שונות, שפות שונות...

מה שותים: לארח אותם בסוכה )כשרה למהדרין( יהיה מרגש ומיוחד. לאפשר 

להם לשתות את היינות הישראלים על האדמה מהם נוצרו, כי תמיד יש לזה 

ערך מוסף. בטוח לא יהיה קל לבחור את היינות. מקרר היינות שלי מלא ביינות 

מהיקבים,  אחד  כל  על  וכמעט  בצירים...  סגנונות,  ישראלים,  יקבים  משלל 

ייננים, יינות ואזורי גידול, יש לי סיפור או משהו מיוחד להגיד ולשתף, משהו 

"להשוויץ" איתו. אבל בכל זאת זה יהיה אירוע ייחודי מרגש ונדיר, אז ללא ספק 

נתחיל את המפגש עם ירדן קצרין בלאן דה בלאן LD 2010 שאני משוכנעת 

שיהיה פתיחה מרשימה וטעימה. מבעבעים איכותיים בשיטה המסורתית, זאת 

בהחלט הקטגוריה האהובה עליי.

אוליבייה פרתי
יינן יקבי ברקן־סגל

האושפיזין שלי: עזרא ונחמיה. כן, כן, אלו מהתנ"ך. הייתי שמח לשתות בקבוק 

עומק מחשבתי,  מנהיגים שהצליחו לשלב  אלו.  אנשים מרתקים  שני  עם  יין 

ביצועי, ספרותי, עם רצון עז לחזור לארץ ישראל. הייתי שמח לשמוע מהם איך 

הם הצליחו להחזיר יהודים מהגולה אל ארץ אבותם ולקיים שלטון יהודי בארץ.

מה שותים: היין שבחרתי לשתות איתם הוא רוזה בלאש 2022. יין ארומטי, 

פריך ומרווה, מתאים בצורה מושלמת למזג האוויר בארץ, ובמיוחד לתקופת 

החגים ולשמחה שהם מביאים.

יעקב בריס
מנכ"ל יקב לה פורה בלאנש

האושפיזין שלי: אושפיזין זה קל מאוד בשבילי. אני רוצה את 

סבא שלי בסוכה. זה שבזכותו יש היום הרבה ייננים ומערכת 

כשרות ייננית בצרפת, ומי שממנו ינקתי את כל התשוקה לפרי 

הגפן! הוא עבר אירוע לבבי בשבוע שעבר, כך שזה הזכיר לי 

שכמו יין, אנחנו לא חיים פה לנצח.

כשהגעתי לארץ לפני 12 שנה חיפשתי יינות כיפיים ונגישים 

לי כלכלית )מעל 12€ זה היה כבר מחוץ לתקציב( ובעיקר 

לחיך של סבא. מבלי להכניס שמות, שום יין שהבאתי לו לא 

מצא חן בעיניו. כל היינות היו שרופים, ולא הצלחתי להתחבר 

או לחבר אותו. כך היה עד שטעמתי את היינות של ברונו, 

שהיום הוא יינן היקב שלנו שמייצר יין עם עשייה ששומרת על 

הפרי ומרימה אותו מבלי שהחבית תמחק כל זכר של הפרי 

)אפרופו יין שרוף(.

ארי גוטהלף 
arigprod@gmail.com

כמדי שנה, לכבוד חג הסוכות, הזמנו 
ייננים מוכרים, מנהלי יקבים וחובבי יין, 

לגלות לנו את מי היו רוצים לארח בסוכה 
שלהם – וכמובן, על איזו כוס יין בדיוק

אושפיז יין 

תשרי תשפ"ד
קול פליי   

תשרי תשפ"ד72
73קול פליי   



אהרון ג'לאח
יינן ומנכ"ל יקב אפק

האושפיזין שלי: אני אשמח לארח את אבי מורי ז"ל, האדם 

שהנחיל לי את כל ההוויה של מי שאני ומה שאני, ובעיקר את 

אהבת האדם והיין. כמובן שאני עובד קשה על מנת להמשיך 

את דרכו.

בני הבית לשולחן החג –  היין האהוב על  מה שותים? את 

מגנום ארומה של היקב שלנו, אפק.

איתי בן חיים
יינן יקב בן חיים

האושפיזין שלי: רבי שמעון בר יוחאי. 50 דונם מכרמי היקב 

יין על שמו  ייצרנו  גם  ולכן  מירון,  נמצאים על הצלע המזרחית של הר  שלנו 

במהדורה מיוחדת. במשך השנים האמנו שקיים קשר ישיר בין המיקום הקדוש 

של הכרמים לאיכות יוצאת הדופן של יינות הכרם שזוכים במדליות בינלאומיות. 

בכל שנה טרם הבציר אני הולך ביחד עם משגיחי הכשרות של היקב להתפלל 

וכך להתחיל את הבציר מתוך  ולטבול במקווה במירון,  על קברו של רשב"י 

ברכתו.

מה שותים? הייתי פותח איתו בקבוק של קברנה סוביניון מסדרת הדגל שלנו 

מהכרם במירון, ולדבר איתו על קדושה ועל יין.

יהב עלמי
מנכ"ל יקב נטופה

האושפיזין שלי: כאשר נשאלתי את מי הייתי רוצה לארח 

בסוכתי, השם הראשון שעלה לי הוא פאבלו פיקאסו. אין מי 

שלא מכיר את פיקאסו כאחד האמנים המהפכניים באמנות 

התנועה  שמייסד  ידוע  פחות  אך  ה־20,  במאה  המודרנית 

אותו  למצוא  היה  שאפשר  כך,  כל  יין  אהב  הקוביסטית 

ברבות מיצירותיו – והיו לו הרבה כאלה! הוא הרבה לצייר 

ברצלונה  בין  ביקר  שבהם  היין  ועיירות  הכרמים  את  גם 

לפריז. אני, כאחד שמאוד אוהב ציור ואף מתנסה בשנים 

עם  לשבת  שמח  הייתי  המכחול,  במשיכת  האחרונות 

פיקאסו ולארח אותו בסוכה שלי.

והייתי  נטופה,  יקב  של   2016 טמפרניו  דור  שותים?  מה 

רוצה לשמוע מה יש לפיקאסו לומר על היין הישראלי אשר 

מופק מזן הענבים אשר מקורו בספרד, ארץ הולדתו של 

היו: "שתו עבורי, שתו  האמן הדגול, שמילותיו האחרונות 

לבריאותי, אתם יודעים שאיני יכול לשתות יותר...".

אילן אסולין
יינן יקב 1848

האושפיזין שלי: לו הייתי יכול הייתי מזמין את פרופ' דני דוברודי כאושפיזין. הוא 

היה מרצה לייננות ויינן מוערך שנפטר ב־2016. הוא לימד אותי לחשוב על יין 

בצורה שונה, רגשית יותר ופחות טכנית. בשיעורו הראשון הוא שאל אותנו מה 

הוא יין טוב? והסביר שיין טוב הוא יין שאנשים אוהבים וקונים. הוא לימד אותנו 

שלתאר טעמי יין במונחים שאיש אינו מבין, לא מביא כל תועלת. הוא הבהיר 

שביין בונים יצירה, לא מחקים או מעתיקים. גישה זו אפשרה לי להשתחרר 

מהרבה דעות קדומות, ולגשת לעשיית יין בראש צלול. תמיד להתמקד במוצר 

עצמו ולדאוג שהוא יהיה היין שאני הייתי רוצה לשתות.

מה שותים? הייתי רוצה שנשתה יחד יינות מיקב 1848, סדרת דור 5, אוריינט לבן 

ואדום. מדובר ביינות שאינם דומים למשהו אחר, יינות שכיף לאהוב.

אסף רוזנברג
יינן ומנכ"ל יקב גוש עציון

האושפיזין שלי: הייתי שמח לשתות עם אבא שלי, שרגא רוזנברג, איש החלום 

והחזון שהקים את היקב בעשר אצבעותיו מחלום שהתחיל אצלנו בבית, המשיך 

ליקב בוטיק עם קומפלקס תיירותי נרחב, ועל הדרך החזיר את גוש עציון, אזור 

היין העתיק בישראל, למפת היין הארצית. אבא שלי ממשיך לחלום ולהגשים, 

ואני זוכה ללמוד ממנו כל יום.

מה שותים? הייתי שמח להזמין אותו ולשתות יחד דווקא יין של יקב אחר שאהוב 

עליי מאד, היין SFAR של יקב דרימיה. יין מצוין של יקב שכן, שגם הוא מהווה פרי 

של חלום משפחתי מרגש.

-Kiddush.co.il - עכשיו להשיג ב-

יינות האיכות של יקב סולאר דאס בושאס 
מאזור היין הגדול בפורטוגל נחתו בישראל!

אזהרה: צריכת אלכוהול מופרזת מזיקה לבריאות
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לשמחה ליינר?איזה שיר הלחין יוסי גרין 
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השיר הפחות 
מפורסם

אברהם פריד שר את "אתה 

בחרתנו", לחנו המפורסם של ר' 

מנחם אירנשטיין שנפטר החודש. 

איזה עוד לחן של אירנשטיין שר 

אברהם פריד?

פתרונות מגיליון שעבר:

הלחן של ביגון: ירחמיאל ביגון הלחין 
לשלומי גרטנר את השיר "הנה אנוכי" 

באלבום "יהללו"

בראיון  שסיפר  מי  במגזין:  בקיאות 
אינו  כי   )17 )גיליון  פליי"  "קול  למגזין 
שר שירים מ"שיר השירים" בחופות, 

הוא מוטי שטיינמץ

אליהו,  נחמן  הזוכים: 
באר  ברגר,  חזקי  טבריה; 

שבע

דוליק תשבצי

תפזורת שירי סוכות
בתפזורת שלפניכם חבויים 22 משירי חג הסוכות. מצאו לפחות 18 מהם:

שבעת הרועים, ושמחת בחגך, הרחמן הוא יקים, שמחת בית השואבה, נעלה ונראה, 
אברהם אבינו, סוכהלה, לחי עולמים, אור בית השואבה, קול מבשר, לשנה הבאה, סוכת 

דוד, סוכה ולולב, ופרוש עלינו, תענה אמונים, עולו אושפיזין, אתה בחרתנו, ושאבתם 
מים בששון, המלוכה והממשלה, הושענא, זמן שמחתנו, קדשנו במצוותיך

מבחוץ כל היינות נראים כמעט אותו דבר, ואת השוני האמיתי רואים 

ומרגישים דווקא כשפותחים אותם.

ולא דומים, אבל  יין, שמבחוץ כמעט  כאן ראינו מקבץ של אנשי 

מבפנים רואים את הדמיון. הרצון לחבר ולהתחבר, לפרגן ולהעריך. 

הם יכלו לבחור כל אחד, אבל בחרו להזמין אושפיזין עם ערך מוסף 

עם הכרת הטוב ומישהו ללמוד ממנו בעתיד או שלמדנו ממנו בעבר. 

במיוחד בתקופה כזו, ככל שנתקרב ונראה את הבפנים של האחר 

)רצוי עם כוס יין ביד(, נבין כמה אנחנו קרובים גם כשהבקבוק סגור.

חג שמח לכם!
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